

Title (en)  
Metallurgical vessel for transporting, storing or dosing molten metals

Title (de)  
Metallurgisches Gefäß zum Transport, Zwischenspeichern oder Dosieren flüssiger, metallischer Schmelzen

Title (fr)  
Récipient métallurgique pour transporter, stocker ou doser des métaux liquides

Publication  
**EP 0826446 A1 19980304 (DE)**

Application  
**EP 97250252 A 19970829**

Priority  
DE 19636323 A 19960829

Abstract (en)  
The metallurgical vessel (1), in particular, for steelworks is provided with a refractory lining and a tapping hole which is located at the lowest bottom region and is offset in two directions from the centre of symmetry of the vessel. The bottom region has a straight surface sloping into the tapping hole. The contour of the bottom region (8) is formed by two or more intersecting basic geometrical shapes; the height (15) characterizing the degree of inclination of the sloping straight surface (13) is equal to the diameter (16) of the outlet opening (7). Also claimed is a method for producing the proposed metallurgical vessel.

Abstract (de)  
Die Erfindung betrifft ein Metallurgisches Gefäß zum Transport, Zwischenspeichern oder Dosieren flüssiger, metallischer Schmelzen, insbesondere für ein Stahlwerk mit einer feuerfesten Ausmauerung und einem im tiefsten Bodenbereich und zweifach versetzt zum Symmetriemittelpunkt des Gefäßes angeordneten ein Austrittsloch (7) aufweisendes Abstichloch (6), wobei der Bodenbereich (8) eine zum Abstichloch hin geneigte gerade Fläche (13) aufweist. Erfindungsgemäß ist vorgesehen, dass die Kontur des Bodenbereiches (8) durch eine Verschneidung zweier oder mehrerer zum Schnitt gebrachter definierter geometrischer Grundformen gebildet wird, wobei die den Grad der Neigung charakterisierende Höhe (15) der geneigten geraden Fläche (13) gleich ist dem Durchmesser (16) des Austrittsloches (7). <IMAGE>

IPC 1-7  
**B22D 41/08**

IPC 8 full level  
**B22D 41/08** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**B22D 41/08** (2013.01)

Citation (search report)  
• [DA] US 4746102 A 19880524 - GILLES HERBERT L [US], et al  
• [DA] DE 28589 C  
• [A] US 2067883 A 19370119 - ALLEN LEE E  
• [A] US 2472456 A 19490607 - ANICETTI ROBERT J

Designated contracting state (EPC)  
AT BE DE FR GB IT LU NL

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0826446 A1 19980304; EP 0826446 B1 20000809; AT E195275 T1 20000815; DE 19738709 A1 19980305; DE 19738709 C2 19990311;**  
DE 59702131 D1 20000914

DOCDB simple family (application)  
**EP 97250252 A 19970829; AT 97250252 T 19970829; DE 19738709 A 19970829; DE 59702131 T 19970829**